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وضعیت بودجه ای 
شهرداری تهران در ۱۴۰۱

۳۰ سال است که در 
صادرات درجا می زنیم

خبر

سهم ۲۰۰۰ میلیاردی مالیات خانه های 
خالی از درآمدهای دولت

درحالیکه تاکنون مالیات بر خانه های خالی اجرا نشده است، دولت در لایحه بودجه 
سال آینده رقمی برای درآمد حاصل از مالیات واحدهای مسکونی خالی از سکنه تعیین 

کرده که معادل ۲۰۰۰ میلیارد تومان است.
قانون مالیات خانه های خالی در اوایل آذر پارسال توسط مجلس به تصویب رسید و 

در اواخر این ماه نیز به تایید شورای نگهبان رسید.
طبق این قانون،  اگر واحد مسکونی در شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر بیش از ۱۲۰ 
روز خالی از سکنه باشد،  مشمول مالیات می شود و به ازای هر ماه بیش از زمان مذکور،  
ماهانه مشمول مالیاتی بر مبنای مالیات بر درآمد اجاره به شرح ضرایب سال اول معادل 
شش برابر مالیات متعلقه، سال دوم معادل ۱۲ برابر مالیات متعلقه و سال سوم به بعد 

معادل ۱۸ برابر مالیات متعلقه خواهد شد.  
و  راه  وزارت  برعهده  را  خالی  خانه های  شناسایی  وظیفه  قانون،  زمینه،  این  در 
شهرسازی گذاشته است و بدین منظور، سامانه املاک و اسکان در مردادماه سال گذشته 
آغاز به کار و مردم را ملزم کرد که اطلاعات سکونت خود را در این سامانه اعلام کنند.  
تازه ترین اعلام معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی در این راستا حاکی 
از آن است که در تاریخ ۱۷ آبان ماه سال جاری با ارسال نامه ای به ریاست سازمان امور 
مالیاتی یک میلون و ۱۷۴ هزار واحد خالی را معرفی شده که بیش از ۹۰۰ هزار واحد 

خانه خالی متعلق به اشخاص حقوقی است.
طبق گفته محمود محمودزاده تاکنون مجموعا حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار واحد 

خانه خالی به سازمان امور مالیاتی معرفی شده است.
اینکه تعداد خانه های خالی  امور مالیاتی برای مشخص شدن  از سازمان  پیگیری 
تاکنون  خیر،  یا  دارد  و شهرسازی صحت  راه  وزارت  از سوی  سازمان  به  معرفی شده 
بی پاسخ مانده است.  این در حالی است که پیش از این مسئولان سازمان امور مالیاتی 
تا پایان آبان ماه اعلام کردند، هنوز اطلاعاتی مبنی بر تعداد خانه های خالی به سازمان 

ارسال نشده و تا پایان آذر امسال باید اطلاعات خانه های خالی ارائه شود.  
اگر تا پایان آذرماه اطلاعات خانه های خالی به دست سازمان مالیاتی برسد، این 
سازمان باید تا پایان دی ماه به صاحبان این خانه ها اطلاع دهد تا با فرصت یک ماهه 
مالیات را وصول کند و در صورتی که اشخاص مشمول پس از ارسال مراتب از سوی 
سازمان امور مالیاتی نسبت به پرداخت مالیات اقدام نکنند، سازمان از اسفندماه نسبت 

به ارسال برگه های مالیاتی و وصول مالیات اقدام خواهد کرد.  
مالیاتی  سازمان  به  خالی  خانه های  اطلاعات  که  نیست  مشخص  هنوز  درحالیکه 
رسیده است یا خیر و خبری از اجرای این قانون و اخذ مالیات از خانه های خالی نیست؛ 
روز گذشته لایحه بودجه سال آینده به مجلس تقدیم شد که طبق آن سهم مالیات در 

درآمدهای دولت افزایش قابل ملاحظه ای داشته است.  
در لایحه بودجه ۱۴۰۱، دولت در بخش مالیات بر ثروت پیش بینی خود از درآمد 
حاصل از مالیات بر واحدهای مسکونی خالی از سکنه را مشخص کرده که رقم آن معادل 
۲۰۰۰ میلیارد تومان است.   این در حالی است که طبق گفته مسئولان قصد و هدف 
اصلی دولت از اخذ مالیات از خانه های خالی تنظیم گری بازار مسکن، افزایش عرضه خانه 
در بازار و کاهش حضور دلالان است.  بنابراین، در شرایطی که مالیات خانه های خالی 
تاکنون به نتیجه مشخصی در اجرا نرسیده است، دولت مصمم است تا در سال آینده 
این مالیات را اخذ کند و رقمی برای آن درنظرگرفته که باید منتظر ماند و دید عملکرد 

دولت در این زمینه چگونه خواهد بود و می تواند این رقم را دریافت کند؟  

وزیر صمت تشریح کرد

سه راهبرد کلان ایران در صادرات غیرنفتی

قائم مقام بانک گردشگری اعلام کرد؛

اختصاص بسته های حمایتی برای سرمایه گذاران خاص بانک در پروژه های تولیدی و تجاری

رئیس سازمان توسعه تجارت:

تحریم، صادرکنندگان ایرانی را محتاط کرده است

تک  نگاه  می گوید  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
بعدی در صادرات به سود ایران نیست و باید راهبردهای 

کلان صادراتی ایران به مرحله اجرا برسد.
سیدرضا فاطمی امین در مراسم روز ملی صادرات، 
که  موضوعی  صادراتی  گذاری  هدف  در  کرد:  اظهار 
اهمیت فراوانی دارد، خروج از نگاه تک بعدی و توجه 
موضوعاتی  ماجراست.  این  مختلف  ابعاد  به  همزمان 
ایجاد اشتغال  تراز تجاری، فن آوری صادراتی و  چون 
نگاهی  در  باید  که  هستند  موضوع  این  از  بخش هایی 

جامع به آنها توجه شود.
تجاری،  نگاه کلان  تغییر در  با  اینکه  بیان  با  وی 
روند افزایش صادرات سرعت گرفته است، توضیح داد: 
متانول  صادرات  افزایش  با  که  می گوید  ما  براوردهای 
و فولاد خام هدف گذاری افزایش پنج میلیارد دلاری 
تلاش  و  شد  خواهد  محقق  جاری  سال  در  صادرات 

می شود این روند در سال آینده نیز ادامه پیدا کند.
وزیر صمت با اشاره به لزوم افزایش روابط تجاری 
با کشورهای مختلف، بیان کرد: موضوع تنوع بخشی به 

بازارهای صادراتی، میزان جذب سرمایه گذاری تجاری 
و نوع کالاهایی که صادر می شود جزو اولویت های ماست 
که قطعا در سال آینده در روند انتخاب صادرکنندگان 

برتر تاثیر خواهد داشت.
فاطمی امین با بیان اینکه در صادرات سه اولویت 
مهم باید پیگیری شود، تشریح کرد: راهبرد نخست قرار 

با  است.  المللی  بین  تجارت  زنجیره  در  ایران  گرفتن 
افزایش صادرات  امکان  زنجیره ها،  این  در  گرفتن  قرار 
بازارهای  در  ایرانی  صادرکنندگان  تاثیرگذار  حضور  و 

هدف به وجود خواهد آمد.
بین  روابط  از  خروج  دوم  راهبرد  داد:  ادامه  وی 
دولت ها و تلاش برای ایجاد رابطه میان کسب و کارها 
در کشورهای هدف مانند روسیه، چین و سوریه است. 
ما با بسیاری از این کشورها ارتباط دولت با دولت داریم 
اما باید تلاش کرد که این روابط میان فعالان اقتصادی 

نیز شکل بگیرد.
وزیر صمت سومین راهبرد صادراتی ایران را ایجاد 
سکوی تولید کالاهای ایرانی دانست و توضیح داد: ما باید 
از صادرات مواد اولیه به سمت صادرات کالاهایی با ارزش 
افزوده بالا حرکت کنیم. ما در برخی حوزه ها با بازار داخلی 
محدود مواجهیم اما در صورتی که برای این محصولات 
بازاری مناسب در کشورهای همسایه و هدف پیدا کنیم، 
قطعا امکان افزایش تولید وجود خواهد داشت که باید به 

عنوان یک راهبرد به آن توجه کرد.

برای  بانک  این  برنامه  به  اشاره  با  گردشگری  بانک  مقام  قائم 
سرمایه گذاری در پروژه های تولیدی، تجاری و زیرساختی و راهبرد اتخاذ 
پروژه ها  سرمایه گذاران  و  مشارکت کنندگان  از  حمایت  مسیر  در  شده 
برای  و  است  گردشگری  بانک  اصلی  راهبرد  مشتری محوری  کرد:  اعلام 
سرمایه گذاران خاص متناسب با نیازشان، بسته های حمایتی درنظر گرفته 

می شود.
به گزارش روابط عمومی بانک گردشگری، حسین رحمتی گفت: این 
بانک مشتری محوری را در کنار شعبه محوری قرار داده و به دنبال ایجاد 
یک کانال ارتباطی متفاوت با مشتریان برای سفارشی سازی نیازها بر اساس 

درخواست های آنهاست.
با  مشتریان  با  گردشگری  بانک  ارتباطی  کانال های  ایجاد  افزود:  وی 
هدف تعامل دوسویه است و در این خصوص بازخورد نظرات مشتریان مورد 

توجه مسئولان بانک قرار می گیرد.
پشتیبانی ها،  تولید،  عنوان  با  امسال  نامگذاری  به  اشاره  با  رحمتی 
همه   به  را  خود  خدمات  گردشگری  بانک  کرد:  تصریح  مانع زدایی ها 

در  خدماتی  و  تولیدی  بخش های  در  سرمایه گذاران  ویژه  به  مشتریان 
حوزه های مختلف اقتصادی به منظور ایجاد اشتغال پایدار ارائه می دهد. 

وی گفت: بانک گردشگری ارائه بسته های حمایتی را بتازگی در قالب 
میکامال  پروژه  سرمایه گذاران  برای  گردش  در  سرمایه  و  ثابت  تسهیلات 
کیش ارائه کرد و در نظر دارد مشابه این بسته ها را برای پروژه ها در استان 

های اصفهان، کرمان و دیگر نقاط کشور اجرایی کند.
رحمتی افزود: حس خوب و تجربه خوب را برای مشتریان و مخاطبان 
با همین سفارشی سازی و شخصی سازی با هدف توجه به درخواست های 
پراهمیت مشتریان ایجاد می کنیم زیرا معتقدیم که دوران پیشنهاد دادن 

یکطرفه بانکها گذشته است.
همه  مطالبه  را  نوین  بانکداری  گردشگری،  بانک  مدیره  هیات  عضو 
هزینه  و  وقت  در  منظور صرفه جویی  به  بانک  این  گفت:  و  دانست  مردم 
مشتریان، به راه اندازی بانکداری مجازی به صورت کاملا آنلاین اقدام کرده 
و به زودی خدمات جدیدی را ارائه خواهد کرد و این احترام و تکریم کسانی 

است که بانک گردشگری را برای دریافت خدمات بانکی انتخاب کرده اند.

خاطرنشان می گردد: بانک گردشگری در هفتمین جشنواری کشوری 
»بانک محبوب من« برای دومین سال پیاپی توانست در بین سه بانک برتر 

کشور قرار گیرد.

رئیس سازمان توسعه تجارت می گوید که این سازمان در تلاش است تا 
فعالیت در برخی گلوگاه های مهم صادراتی را برای افزایش فعالیت  تجار ایرانی 

تسهیل کند.
علی رضا پیمان پاک در مراسم روز ملی صادرات، اظهار کرد: براوردهای 
ما حاکی از آن است که در کشور ۲۶ سازمان و نهاد به موضوع صادرات مرتبط 
هستند و ایجاد هماهنگی میان این دستگاه ها برای توسعه صادرات اهمیت 
فراوانی دارد. از این رو سازمان توسعه تجارت تلاش می کند که در دولت به 
عنوان پنجره واحد صادرات، هماهنگی های لازم را به وجود آورد. وی با اشاره 
به برخی گلوگاه های مهم صادراتی، بیان کرد: یکی از این گلوگاه های مهم در 
حوزه حمل و نقل است. اگر ما بتوانیم در حوزه حمل و نقل و لجستیک تنها 

۱۰ درصد مشکلات را حل کنیم، میزان صادرات کشور تا ۱۰۰ درصد شانس 
افزایش دارد.رئیس سازمان توسعه تجارت ادامه داد: بنادر ما در مسیر توسعه 
صادرات با مشکلاتی جدی مواجه هستند. معطل ماندن لایروبی بنادر برای 
سال های طولانی تنها یکی از مشکلات این حوزه است که با برطرف کردنشان، 
حمل و نقل تسهیل می شود و همین موضوع تاثیر خود را در حوزه صادرات 
نشان خواهد داد. پیمان پاک با بیان اینکه در حوزه تحریم نیز مشکلاتی برای 
صادرکنندگان ایرانی به وجود آمده، توضیح داد: بحث انتقال ارز در تحریم ها 
دشواری های خاصی دارد که بخشی از آن به تبادلات بانکی باز می گردد. با توجه 
به اینکه گشایش ال سی ممکن نیست، صادرکنندگان ایرانی بر اساس اعتماد 
متقابل عمل می کنند که همین موضوع آنها را محتاط می کند. در این زمینه 

نیز تلاش هایی آغاز شده که امیداوریم به نتیجه برسد.
وی ادامه داد: در رابطه با بازگشت ارز حاصل از صادرات به کشور نیز تلاش 
شده که مشکلات به طور دقیق مشخص شوند و با ایجاد کارگروهی مشترک 
با بانک مرکزی و همکاری بخش خصوصی پیشنهادهایی نهایی شوند تا این 

موضوع به شکل دقیق تعیین تکلیف شود.
پیمان پاک خاطرنشان کرد: ما معتقدیم که نقش بخش خصوصی در 
مدیریت این حوزه و توسعه صادرات اهمیت فراوانی دارد و نمی توان بدون 
استفاده از توان بازیگران اصلی، گره های به وجود آمده در این بخش را باز کرد. 
در دولت تلاش شده نقشه راه دقیقی برای توسعه صادرات تدوین شود و این 

نقشه با کمک بخش خصوصی اجرایی خواهد شد.
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روزنامه صبح ایران

یارانه ۹۰ تا ۱۲۰ هزار تومانی در راه است
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی چه تورمی ایجاد می کند؟

قرار بود کشور روسیه اردیبهشت ۱۴۰۰ چیزی حدود ۱۲ میلیون دز واکسن اسپوتنیک به ایران 
تحویل دهد اما نتوانست به قرارداد خود عمل کند.بعد از شیوع ویروس کرونا برخی شرکت ها سراغ 
ساختن واکسن رفتند و در این مسیر موفقیت هایی هم کسب کردند از جمله کشور روسیه که قرار 
بود طی قراردادی چندین میلیون دز واکسن تحویل ایران دهد، اما آن ها نتوانستند به تعهدات خود 
عمل کنند. علیرضا رئیسی، معاون وزارت بهداشت در دولت حسن روحانی دراین باره به خبرآنلاین 
گفت: »قرار شد کشور روسیه واکسن اسپوتنیک به ما بدهد، یک قرارداد خوبی هم با آن ها بسته 
بودیم، چیزی حدود ۱۰ الی ۱۲ میلیون دز واکسن قرارداد داشتیم. براساس پیش بینی ها قرار شد 
پایان سال ۹۹ چیزی حدود یکی دو میلیون دز واکسن به ما بدهند، از طرفی توافق شد اردیبهشت 
۱۴۰۰ واکسن بیشتری به دست ما برسانند و همین طور به تدریج واکسن ها وارد ایران شود. اما سال 
۱۴۰۰ که اوج واکسیناسیون در دنیا بود تاخیری در اجرای تعهد روسیه اتفاق افتاد و نتوانستند به 
تعهدات خود عمل کنند، دلیل اش این بود که آن ها همزمان با کشورهای دیگر قرارداد بسته بود اما 

میزان تولید واکسن شان زیاد نبود، یعنی فراتر از میزان تولیدشان با کشورها قرارداد داشتند.«

آزمایشگاه  »در  گفت:  برکت  واکسن  درباره  دوازدهم  دولت  بهداشت  وزیر  معاون 
می توانید در حد ۱۰۰ تا ۵۰۰ هزار دز واکسن تولید کنید اما زمانی که تعداد را روی ۵ 
تا ۱۰ میلیون برنامه ریزی می کنید به تولید صنعتی نیاز دارد و این مسئله واقعاً داستان 

متفاوتی است.«
درپی شیوع کرونا ایران هم مانند کشورهای دیگر اقدام به ساخت واکسن کرد. در میان 
شرکت های متعدد تولید کننده واکسن کرونا موسسه برکت از همه آن ها پیش روتر بود با این 
وجود نتوانست به تعهدات خود عمل کند. دراین باره علیرضا رئیسی، معاون وزارت بهداشت در 
دولت حسن روحانی در گفت گویی به خبرآنلاین گفت: »یک مسئله ی کلی وجود دارد که همه 
باید آن را بدانند؛ بحث آزمایشگاه در تولید واکسن از بحث تولید صنعتی کاملًا متفاوت است. 

تولید صنعتی وابسته به تجهیزات و ابزاری است ..../ صفحه 2

چرا وعده های واکسن 
برکت محقق نشد؟

چرایی بدعهدی روس ها در تحویل 
واکسن کرونا به ایران از زبان رئیسی

سقوط آزاد بورس
شاخص کانال حمایتی را از دست داد؛
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قرار بود روسیه حدود ۱۲ میلیون دز واکسن تحویل دهد؛

معاون وزیر بهداشت دولت دوازدهم؛

3

3


